



PETER TSCHERNE

CONSULTANT, TRAINER, FACILITATOR & COACH

As a consultant, facilitator and trainer, Peter has extensive experience in a wide variety of subjects. His many years of experience as a manager and an executive, his optimistic attitude and his unpretentious, congenial manner make him a perfect match for many industries and projects – even outside his usual realm, the TIMES markets. He supervises his projects, workshops and training sessions in a focussed manner, bringing a great deal of commitment, reliability and curiosity to bear.

Peter's special strengths lie in the design of internal communication architecture in change processes and providing support to senior management staff and their teams in development processes.

In addition, Peter has over 25 years of experience in digital media, and he has supervised many digital transformation projects.

FOCUS OF WORK

- Design and supervision of future-orientation processes, strategy work and vision work
- Organizational and communication consulting with a focus on internal corporate communication
- Development and consolidation of communication strategies
- Support for reorganization, restructuring and merger processes for entire corporations or for individual divisions
- Design and supervision of team development processes
- Training courses for a range of topics including change, leadership, OKR, Getting Things Done (GTD)
- Supervision of IT implementation processes and the implementation of new technologies / digital transformation

+49 (0) 163 25 76 755 | peter@peter-tscherne.de | German and English

PROFESSIONAL BACKGROUND

- Business Partner of cidpartners, consultancy for communication and organizational development
- 1995-2002: Project Manager / Account Director in media and IT projects
- Freelance consultant facilitator and trainer since 2002. Support provision for several large change and development projects for corporations and large SMEs in a number of sectors as well as NGOs
- University lecturer for master's courses at the Berlin University of the Arts, the University of St. Gallen and the University of Art and Design, Basel
- 2012-2018 CEO (part-time) of the Digitale Spielkultur Foundation

TECHNICAL EXPERTISE

- Degree programmes at Göttingen, Freiburg and UMass Boston (M.A.)
- Management Certification Programme. Hernstein Institute, Vienna
- Trainer / Facilitator training courses. DDI Deutschland, Düsseldorf
- Training in moderation. Metaplan, Quickborn
- Training in systemic consulting. Professor Fritz Simon, Berlin
- Team Management System – trainer and consultant. TMS® Academy
- Dynamic facilitation & collaboration. cidpartners, Bonn
- Getting Things Done – GTD® trainer. Next Action Associates, London
- 9 Levels of Value Systems – Consultant. 9 Levels Germany, Cologne
- LAB Profile® Practitioner, Mindvisory, Hamburg
- OKR (Objectives and Key Results) Coach, Workpath, München
- 'Lust auf Strategie' training. osb international, Vienna



PETER TSCHERNE

BERATER, FACILITATOR UND TRAINER

Peter spielt als Berater, Facilitator und Trainer souverän auf einer breiten Themenklaviatur. Seine langjährige Management- und Führungserfahrung, seine optimistische Grundhaltung und die lockere, angenehme Art empfehlen ihn dabei für unterschiedlichste Branchen und Projekte auch fernab seiner Heimat der TIMES-Märkte. Seine Projekte, Workshops und Trainings begleitet er zielgerichtet bei gleichzeitig hoher Verbindlichkeit, Zuverlässigkeit und Neugier.

Peters besondere Stärken liegen im Design interner Kommunikations-architekturen bei Veränderungsprozessen und in der Begleitung von Führungskräften und ihren Teams bei Entwicklungsprozessen. Ein Schwerpunkt dabei bildet die Nutzung maßgeschneiderter agiler Arbeitsmethoden und -formate.

Daneben verfügt Peter über 25 Jahre Erfahrung mit digitalen Medien und hat eine Vielzahl von Projekten im Bereich Digitale Transformation begleitet.

ARBEITSSCHWERPUNKTE

- Gestaltung und Begleitung von Zukunftsprozessen, Strategie- und Visionsarbeit
- Organisations- und Kommunikationsberatung mit Fokus auf interner Unternehmenskommunikation
- Konzeption und Implementierung agiler Arbeitsmethoden und -formate
- Entwicklung und Verankerung von Kommunikationsstrategien
- Gestaltung und Begleitung von Teamentwicklungsprozessen
- Trainings zu verschiedenen Themen, u.a. Change, Führung, Getting Things Done, OKR
- Prozessbegleitung bei IT-Implementierungen und dem Einsatz neuer Technologien / Digitale Transformation

+49 (0) 163 25 76 755 | peter@peter-tscherne.de | Deutsch und Englisch

PROFESSIONELLER HINTERGRUND

- Businesspartner von cidpartners, Beratung für Kommunikation und Organisationsentwicklung
- 1995-2002: Projektmanager/Account Director in Medien und IT-Projekten
- Seit 2002 als selbständiger Berater, Facilitator und Trainer tätig. Begleitung verschiedener Veränderungsprojekte bei Konzernen und mittelständischen Unternehmen in verschiedenen Branchen sowie bei NGOs und Kirche
- Dozent in Masterstudiengängen an der Universität der Künste Berlin, der Universität Sankt Gallen sowie der Hochschule für Gestaltung und Kunst am Hyperwerk in Basel
- 2012-2018 Geschäftsführer der Stiftung Digitale Spielekultur in Teilzeit

FACHLICHE QUALIFIKATIONEN UND EXPERTISE

- Studium an den Universitäten Göttingen, Freiburg, UMass Boston (M.A.).
- Management Certification Programm. Hernstein Institut, Wien
- Ausbildung zum Trainer / Facilitator. DDI Deutschland, Düsseldorf
- Ausbildung zum Moderator. Metaplan, Quickborn
- Ausbildung in Systemischer Beratung. Professor Fritz Simon, Berlin
- Team Management System - Trainer und Berater. TMS® Akademie
- Dynamische Facilitation & Collaboration. cidpartners, Bonn
- Getting Things Done - GTD® -Trainer. Next Action Associates, London
- Nine Levels Berater. Nine Levels Deutschland, Köln
- LAB Profile® Practitioner, Mindvisory, Hamburg
- OKR (Objectives and Key Results) Coach, Workpath, München
- "Lust auf Strategie". osb international, Wien